
2013D38740 VERSLAG HOUDENDE EEN LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Economische Zaken, belast met het voorbe-
reidend onderzoek van dit voorstel van wet heeft de eer over het 
onderdeel Landbouw en Natuur verslag uit te brengen in de vorm van een 
lijst van vragen met daarop gegeven antwoorden. Met vaststelling van het 
verslag acht de commissie de openbare behandeling van het wetsvoorstel 
voldoende voorbereid. 

De voorzitter van de vaste commissie voor Economische Zaken,
Hamer 

De adjunct-griffier van de vaste commissie voor Economische Zaken,
Van Bree 
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Nr. Vraag 
1 Hoeveel geld is er gereserveerd voor missies naar Brussel? 
2 Hoeveel missies zijn dat per jaar? 
3 Hoeveel missies zijn ter beleidsbeïnvloeding en/of ter stimulering 

van de Europese Commissie tot het komen met nieuwe wetgeving? 
4 Hoeveel missies zijn ter beleidsuitvoering (onder andere in de 

verschillende comités)? 
5 Voor hoeveel missies wordt het mandaat of de instructie goedge-

keurd beneden het niveau van de directeur? 
6 Op welk niveau wordt het effect van de missie geëvalueerd? 
7 Hoeveel adviesraden zijn er binnen het ministerie van Economische 

Zaken actief? 
8 Hoeveel fte werken er bij deze adviesraden en hoe is de verdeling 

per adviesraad? 
9 Welke subsidiestromen zijn gekoppeld aan de adviesraden en hoe 

groot zijn de subsidiebedragen per adviesraad vanuit het ministerie 
van Economische Zaken? 

10 Hoeveel gevraagde en ongevraagde adviezen geven deze adviesra-
den jaarlijks? 

11 Welk van de gevraagde en ongevraagde adviezen zijn effectief? 
12 Kunt u toelichten welke maatregelen u concreet gaat nemen om de 

regeldruk in de landbouw, tuinbouw en visserij te verminderen? 
13 Kunt u aangeven hoe u zich ervoor gaat inzetten dat de administra-

tieve lasten als gevolg van wet- en regelgeving, die nu tot stand 
komt onder deze kabinetsperiode, gaan dalen voor de landbouw, 
tuinbouw en visserij? 

14 Kunt u een overzicht geven van alle subsidierelaties van het 
ministerie van Economische Zaken van meer dan 10.000 euro? 

15 Op welke wijze zal de niet-uitgekeerde prijsbijstelling worden 
verwerkt in de begroting, en wordt er gekozen om de prijsbijstelling 
generiek over de begrotingsposten te verspreiden of worden er 
specifieke bezuinigingen getroffen? 

16 Kunt u kortingen op subsidieregelingen, die het gevolg zijn van de 
kortingen, ombuigingen en prijsbijstellingen, voor de begrotingsbe-
handeling aan de Kamer zenden, zodat aanvragers op tijd 
gewaarschuwd worden als subsidiebedragen verlaagd worden in 
2014? 

17 Kunt u aangeven per Natura 2000-gebied hoe ofwel het beheerplan 
is vastgesteld, ofwel wanneer het naar verwachting zal worden 
vastgesteld en wanneer de deadline is van vaststelling (drie jaar na 
aanwijzing)? 

18 Kunt u aangeven hoeveel geld er nu in totaal (bij het Rijk, provin-
cies en derden) beschikbaar is voor de Programmatische Aanpak 
Stikstof (PAS) en welke financiële opgave er ligt? 

19 Welke exacte bedragen zijn er aan welke organisaties toegekend? 
20 Welke organisaties, waaraan subsidies worden verstrekt, treden 

met dat geld zelf op als subsidieverstrekkers en welke specifieke 
doelen uit de aanvraag zijn gehonoreerd en waarom? 

21 Aan welke organisaties verstrekken, de in de vorige vraag 
genoemde organisaties, subsidie, wat is de hoogte van de 
verstrekte subsidies en welke specifieke doelen uit de aanvraag zijn 
gehonoreerd en waarom? 

22 Welk deel van de toegekende subsidies gaat naar andere overhe-
den en zijn deze gelden geoormerkt? Zo ja, waarvoor? 

23 Hoeveel van deze gelden worden door andere overheden aan 
derde partijen middels subsidie verstrekt? 

24 Voor welke tijdsspanne zijn of worden er juridische verplichtingen 
aangegaan met betrekking tot subsidieverstrekkingen ten aanzien 
van de vorige twee vragen? 

25 Welke controlemethodiek gebruikt u aangaande het behalen van 
doelen, en hoe en hoe vaak vinden evaluaties plaats? 
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Nr. Vraag 
26 Welke functie binnen uw ministerie beslist uiteindelijk over de 

toekenning van een subsidie en hoe ziet het traject voor toekenning 
van een subsidie eruit? 

27 Welke subsidies lopen in 2013 af en worden niet meer geprolon-
geerd en waarom? 

28 Welke subsidies lopen in 2013 af en worden wel geprolongeerd en 
waarom? 

29 Welke maatregelen zijn en worden er binnen uw ministerie 
genomen met betrekking tot verduurzaming en klimaat en wat zijn 
de kosten van deze maatregelen? 

30 Op welke wijze heeft u invulling gegeven of gaat u nog invulling 
geven aan het kabinetsbesluit om de prijsbijstelling voor 2013, 
met effect op de jaren 2014 en verder, niet uit te delen? 

31 Zal geen van de beleidsartikelen worden gecorrigeerd voor 
prijsstijgingen, of gaat u de totale korting als gevolg van het 
inhouden van de prijsbijstelling bij een specifiek beleidsterrein 
beleggen? 

32 Via welke investeringsregeling komen de duurzaamheidsinvesterin-
gen voor het mestbeleid beschikbaar? 

33 Waarom wordt er geen afzonderlijke beleidsdoorlichting over 
begrotingsartikel 16 uitgevoerd? 

34 Wat is de taakverdeling en kostenverdeling tussen de ministeries 
van Economische Zaken en Infrastructuur & Milieu met betrekking 
tot de PAS? 

35 Welke effecten heeft het verhogen van de maximumsnelheid naar 
130 km per uur voor de ontwikkelingsruimte die beschikbaar is in 
de PAS en zijn de knelpunten bekend waar ontwikkelingsruimte 
nagenoeg onmogelijk zal blijken? 

36 Heeft u sinds 10 oktober 2010 verklaringen van geen bezwaar 
gegeven voor de vergunningverlening door Rijkswaterstaat op de 
BES-eilanden, anders dan voor de uitbreiding van de pier bij Karels 
beach bar op Bonaire? 

37 Wat is de stand van zaken met betrekking tot het wetsvoorstel 
aangaande een verbod op wilde dieren in het circus en is dit 
wetsvoorstel al aanhangig gemaakt bij de Raad van State? 

38 Wanneer verwacht u de Kamer te kunnen informeren naar 
aanleiding van de evaluatie van de landgoederenregeling Natuur-
schoonwet (NSW)? 

39 Kunt u een overzicht geven van de bestuurlijke overleggen die 
gepland staan met het Interprovinciaal Overleg (IPO) danwel met 
de Waterschappen tot het einde van 2013? 

40 Kunt u een overzicht geven van de bestuurlijke overleggen die 
gepland staan met het IPO, danwel de Waterschappen in 2014? 

41 Wanneer zijn de provincies voor het eerst geïnformeerd over de 
kasschuif ten aanzien van de intensivering natuur in 2014 en 2015? 

42 Wanneer zijn de Terrein Beherende Organisaties (TBO’s) voor het 
eerst geïnformeerd over de kasschuif ten aanzien van de intensive-
ring natuur in 2014 en 2015? 

43 Kunt u een overzicht geven van welke vogelsoorten in Nederland 
beschermd zijn onder de Vogel- en Habitatrichtlijn, waar in andere 
EU-lidstaten actief op gejaagd mag worden? 

44 Hoe legt u het Aichi doel 11 uit en wat gaat u doen om dit doel te 
realiseren in Nederland? 

45 Hoeveel budget is voorzien voor natuur in deze kabinetsperiode in 
2014? 

46 Hoeveel hectare nieuwe Ecologische Hoofdstructuur (EHS) gaat dit 
kabinet realiseren in 2014? 

47 Hoeveel budget wordt toegevoegd aan het provinciefonds ter 
compensatie van het decentraliseren van agrarisch natuurbeheer? 
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Nr. Vraag 
48 Om welke redenen is de Gegevensautoriteit Natuur niet meer 

opgenomen in de begroting 2014? 
49 Welke kwantificeerbare natuurdoelstellingen hanteert u voor de 

begroting 2014? 
50 Op welke wijze gaat u de Kamer over het behalen van de interna-

tionale doelen informeren, naast de online ingevulde formats, zie 
antwoord 1, 6, 7 en 8 in Kamerstuk 30 825, nr. 192? 

51 Worden de doelen van de PAS nu in latere jaren bereikt? 
52 Wordt het Natuurpact, of onderdelen daarvan, nog verwerkt in een 

aanvullende of afzonderlijke begrotingswet? Zo ja, in welke? 
53 Waardoor wordt het verschil verklaard tussen de 151 miljoen euro 

te decentraliseren middelen uit de begroting 2013 (18.4) naar de 
integratie uitkering in het provinciefonds (opvolger 18.4) van 145 
miljoen euro? 

54 Kunt u aangeven onder welke begrotingsartikelen en daarbinnen 
op welke onderdelen, vrije ruimte is in de begroting? 

55 Kunt u aangeven wat uw operationele doelen zijn, die worden 
beoogd met de begroting voor aankomend jaar, op het gebied van 
verduurzaming van productie en consumptie van voedsel? 

56 Kunt u aangeven wat uw operationele doelen zijn die worden 
beoogd met de begroting voor aankomend jaar, op het gebied van 
sluiten van kringlopen? 

57 Kunt u aangeven wat uw operationele doelen zijn die worden 
beoogd met de begroting voor aankomend jaar, op het gebied van 
bevordering van agrobiodiversiteit? 

58 Wanneer kan de Kamer uw bijenactieplan tegemoet zien? 
59 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren voor het toekennen 

en afhandelen van de Gemeenschappelijke Landbouw- en 
Visserijsubsidies? 

60 Hoeveel geld is er begroot voor inbreukprocedures en boetes van 
de Europese Unie (EU) wegens het niet nakomen van Europese 
verplichtingen en waar is dit in de begroting opgenomen? 

61 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren op het mestbeleid, 
inclusief de inzet in Brussel om tot aanpassing van de Europese 
regels te komen? 

62 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren op het dossier 
PAS? 

63 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren van de ammoniak- 
en fijnstofregelgeving en (subsidie)maatregelen? 

64 Welke doelen met betrekking tot het stimuleren van biologische 
landbouw streeft u na? 

65 Welke meetbare indicatoren kunt u geven voor de impuls van het 
aanbod van biologische producten? 

66 Kunt u een overzicht geven van de samenwerkingsverbanden met 
ketenpartners om duurzame voedselinnovaties op de markt te 
brengen, van de deelnemers hieraan, van wat de overheid hieraan 
heeft bijgedragen, van hoeveel het bedrijfsleven heeft geïnvesteerd 
en van welke duurzame voedselinnovaties hieruit zijn voortgeko-
men? 

67 Bent u bereid om met een plan van aanpak te komen om de lokale 
effecten op de biodiversiteit van de buitenlandse productie van 
agrarische producten, alsmede producten ten behoeve van de 
agrarische producten hier, op te stellen, gezien onze verantwoorde-
lijkheid inzake het afremmen van biodiversiteitverlies. Zo ja, op 
welke wijze en termijn? 

68 Kunt u het budget voor dierenwelzijn nader specificeren per 
diersoort? 

69 Wat is op dit moment de stand van zaken met betrekking tot 
welzijnsmonitoring bij paarden? 
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Nr. Vraag 
70 Per wanneer wilt u wilde dieren uit het circus hebben geweerd en 

wanneer kan de Kamer dit wetsvoorstel tegemoet zien? 
71 Het welzijn van dieren in circussen wordt niet genoemd in de 

begroting, wat is uw inzet voor 2014 op dit gebied en hoe groot is 
het budget dat hiervoor wordt ingezet? 

72 Is in begroting rekening gehouden met opvang van wilde dieren uit 
het circus, als het verbod op verbod wilde dieren in het circus in 
werking treedt? 

73 Het welzijn van dieren in dierentuinen en dolfinaria wordt niet 
genoemd in de begroting, wat is uw inzet voor 2014 op dit gebied 
en hoe groot is het budget dat hiervoor wordt ingezet? 

74 Wat is op dit moment de stand van zaken met betrekking tot de 
vervolgopdracht gegeven aan Wageningen UR Livestock Research 
op het in 2012 gereed gekomen rapport «Welzijnsindicatoren voor 
dierentuindieren. Mogelijkheden voor ontwikkeling van 
indicatoren.»? 

75 Hoeveel geld is er gereserveerd voor de controle en handhaving 
van de verplichte Identificatie & Registratie (I&R) voor honden in 
2014 en waar is dit in de begroting opgenomen? 

76 Hoeveel geld gaat er in 2014 en 2015 naar het subsidiëren of 
financieren van stallen groter dan 300 NGE in Nederland? 

77 In welke landen worden stallen gefinancierd vanuit Nederland? 
78 Hoeveel en wat voor projecten op het gebied van veehouderij 

zullen er in de komende begrotingsperiode vanuit Nederland 
(mede) worden gefinancierd in het buitenland en hoeveel en welke 
projecten zijn gericht op gangbare veehouderij of juist biologische 
veehouderij? 

79 Hoeveel geld komt de komende periode beschikbaar voor het 
stimuleren van biologische veehouderij in Nederland? 

80 Kunt u aangeven hoeveel geld er beschikbaar is voor de handha-
ving van de regelgeving omtrent CITES en kunt u uitsplitsen waar 
deze kosten precies voor worden gemaakt? 

81 Wat is in 2014 uw inzet met betrekking tot de handhaving van het 
verbod op de illegale handel in dieren, welke streefwaarde wordt 
gehanteerd en welke operationele doelen zijn er gesteld? 

82 Wat zijn de kosten van de inzet van ambtenaren voor de handha-
ving van handel in flora en fauna? 

83 Kunt u aangeven of onderzoek naar meer diervriendelijke vangst- 
en dodingstechnieken in de zee- en kustvisserij en in de aquacul-
tuursector ook wordt gesubsidieerd uit het Europees Visserijfonds 
of uit eventuele andere subsidiestromen, hoeveel budget hiervoor 
beschikbaar is en waar in de begroting dit is opgenomen? 

84 Hoeveel subsidie is er beschikbaar voor onderzoek naar meer 
diervriendelijke vangst- en dodingstechnieken in de zee- en kust 
visserij en in de aquacultuursector en specifiek voor bedwelmings-
methoden en op welke termijn acht u hiermee specifiek invulling te 
kunnen geven aan de aangenomen motie Ouwehand (Kamerstuk 
32 658, nr. 14) over het verbod op het doden van paling middels 
een zeebad en het ontwikkelen van diervriendelijke dodingsmetho-
den? 

85 Welk budget is er beschikbaar voor het onderzoeken van de 
omvang van highgrading op Nederlandse schepen in de visserij en 
op welke wijze gaat u hiermee invulling geven aan de toegezegde 
motie Ouwehand (Kamerstuk 39 675, nr. 153) over het onderzoeken 
van de omvang van highgrading op zee? 

86 Hoeveel subsidie is er beschikbaar voor onderzoek naar de 
mogelijkheden van toezicht op zee ter voorkoming van highgrading 
in de visserij? 
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Nr. Vraag 
87 Kunt u aangeven of u bij de bewustwording van consumenten ook 

aandacht zult besteden aan de negatieve milieu en gezondheidsa-
specten van het eten van vlees en dierlijke eiwitten, en welke 
budgetten daarvoor gereserveerd zijn? 

88 Hebben de handhavingsdiensten afgelopen jaar overtredingen van 
de Visserijwet geconstateerd? Zo ja, hoe vaak en wat voor soort 
overtredingen betrof dit en hoe vaak werd er aangifte gedaan? 

89 Aan de hand van welke criteria wordt bepaald welke bevorderingen 
van de duurzame ontwikkeling van de visserij in zee, binnenwate-
ren en aquacultuur milieu en diervriendelijk zijn en welke operatio-
nele doelen zijn hiervoor gesteld? 

90 Op welke wijze wordt de visserij gereguleerd op de BES-eilanden? 
91 Kunt u uiteenzetten hoeveel geld er beschikbaar is voor het 

Nationaal Kenniscentrum Alternatieven voor dierproeven (NKCA) in 
2014 en de daarop volgende jaren? 

92 Hoeveel subsidie is er beschikbaar voor dierproeven ten behoeve 
van de verbetering van de efficiëntie in de veehouderij, waaronder 
proeven met behulp van pony’s ter ontwikkeling van hormoonver-
snellingen, en kunt u een overzicht geven van de doelstellingen, de 
methoden, de gebruikte dieren en de kosten van de desbetreffende 
onderzoeken? 

93 Kunt u uiteenzetten hoeveel geld in 2014 en volgende jaren 
beschikbaar wordt gesteld voor onderzoek naar de bestrijding van 
zoönoses? Zo ja, wat is de totale bijdrage die hiervoor is gereser-
veerd en waar zijn de onderzoeken op gericht? 

94 Hoeveel subsidie is er in 2014 en volgende jaren beschikbaar voor 
het Convenant onbedwelmd ritueel slachten volgens religieuze 
riten? 

95 Waarom werkt u voor artikel 16 en 18 wel met operationele 
doelstellingen en waarom wordt bij de andere beleidsartikelen (11 
tot en met 14 en 17) gewerkt met de reguliere opzet van Verant-
woord Begroten (zonder operationele doelen/artikelonderdelen)? 

96 Kunt u een onderscheid aanbrengen in de verschillende sectoren 
wat betreft het aantal faillissementen (grootbedrijf, midden- en 
kleinbedrijf (MKB), Zelfstandigen zonder personeel (ZZP), 
landbouw, tuinbouw, visserij et cetera)? 

97 Bent u bereid Greenport Westland-Oostland in het rijtje van 
erkende internationale knooppunten (Schiphol, Rotterdamse Haven 
en Brainport Zuidoost Nederland) toe te voegen? Zo nee, waarom 
niet? 

98 Kunt u objectief aangeven hoe de topsectoren Agro & Food en 
Tuinbouw & Uitgangsmaterialen functioneren ten opzichte van de 
andere topsectoren? 

99 Wat hebben de topsectoren Agro & Food en Tuinbouw & Uitgangs-
materialen de afgelopen twee jaar opgeleverd en welke vervolg-
stappen gaat u concreet nemen ten aanzien van deze twee 
topsectoren? 

100 Kunt u aangeven wat het bedrijfslevenbeleid heeft opgeleverd voor 
de landbouw, tuinbouw en visserij? 

101 Kunt u toelichten hoe het doel van het bedrijfslevenbeleid om 
ruimte te geven aan ondernemers om te innoveren, te investeren 
en te exporteren in relatie staat tot steeds meer toenemende 
regeldruk vanuit het ministerie (verbod op het houden van nertsen, 
het ingrepenbesluit, Nederlandse koppen op Europees beleid ten 
aanzien van dierenwelzijn en diergezondheid et cetera)? 

102 Kunt u aangeven wat de stand van zaken is met betrekking tot de 
afhandeling van de 18.0000 klanten van wie Deutsche Bank 
afscheid wil nemen en kunt u aangeven wat het percentage boeren, 
tuinders en vissers is van dit klantenbestand? 
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103 Hoe gaat u innovatie bevorderen in de landbouw, tuinbouw en 

visserij? 
104 Kunnen agrarische ondernemingen ook gebruikmaken van het 

MKB+ fonds? Zo ja, kunt u aangeven hoeveel agrarische bedrijven 
hiervan gebruik hebben gemaakt het afgelopen jaar? 

105 Hoe zorgt u ervoor dat reeds gevestigde bedrijven uit het agrocom-
plex in Nederland blijven en hun bedrijf niet naar het buitenland 
verplaatsen? 

106 Kunt u toelichten hoe de extra middelen voor natuur exact worden 
ingezet? 

107 Kunt u aangeven in welke fase het Rijksinpassingsplan voor 
ontpoldering van de Hedwigepolder verkeert? 

108 Welke herkenbare natuurontwikkelingsprojecten worden bedoeld? 
109 Wat betekent het leidend zijn van de internationale verplichtingen 

concreet? 
110 Welke internationale verplichtingen worden bedoeld? 
111 Wanneer bent u van plan om de internationale verplichtingen te 

halen? 
112 Wat is het percentage doelbereik van de maatregelen in deze 

begroting aan de internationale verplichtingen? 
113 Betekent volgens u het op orde brengen van de water- en milieu-

condities dat deze condities zodanig zijn dat de doelen gehaald 
kunnen worden zonder extra natuurbeheer? 

114 Betekent volgens u het op orde brengen van de water- en milieu-
condities dat deze condities zodanig zijn dat met extra beheer, 
herstelmaatregelen zoals de PAS, de doelen gehaald kunnen 
worden? 

115 Kunt u aangeven of de datum van inwerkingtreding van 1 januari 
2014 inzake de Wet Natuurbescherming realistisch is, aangezien 
deze wet nog steeds niet naar de Kamer is gestuurd? 

116 Wanneer wordt het wetsvoorstel Wet Natuurbescherming naar de 
Kamer gestuurd? 

117 Kunt u een overzicht van de stand van zaken geven over de 
voortgang, de risico’s en het tijdpad van inwerkingtreding inzake de 
PAS? 

118 Hoeveel geld wordt er uitgegeven ter bevordering van de circulaire 
economie? 

119 Welke programma’s en acties worden er ondernomen ter bestrij-
ding van grondstoffenschaarste? 

120 Hoeveel geld wordt er uitgegeven ter bestrijding van grondstoffen-
schaarste? 

121 Kunt u inzicht geven in de status van de beheerplannen van alle 
Natura 2000-gebieden (in plaats van alleen de prestaties van het 
Rijk), zoals u in mei 2013 heeft toegezegd in Kamerstuk 30 825, nr. 
192, antwoord 25, en kunt u daarbij per beheerplan aangeven wat 
het belangrijkste knelpunt is, waardoor het plan nog niet is 
vastgesteld? 

122 Hoe verhoudt zich de introductie van een nieuw stelsel van 
agrarisch natuurbeheer met de voorgenomen decentralisatie naar 
de provincies? 

123 Bent u van plan om de provincies een instructie mee te geven over 
hoe het agrarisch natuurbeheer moet worden geregeld? Zo ja, 
welke instructies gaat u meegeven? 

124 Hoe verhoudt zich de betekenis van «circulaire economie» zich tot 
een begrip als «groene groei»? 

125 Wat maakt de «circulaire economie» in uw optiek circulair? 
126 Aan welke voorwaarden moet het begrip «groene groei» voldoen? 
127 Kunt u toelichten hoeveel Caribisch Nederland zelf financieel 

bijdraagt aan de implementatie van het Natuurbeschermingsplan 
Caribisch Nederland? 
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128 Kunt u aangeven op welke wijze u een internationaal gelijk 

speelveld gaat waarborgen voor de Nederlandse landbouw, 
tuinbouw en visserij? 

129 Kunt u aangeven hoeveel Caribisch Nederland, uitgesplitst per 
eiland, zelf bijdraagt aan het Natuurbeleidsplan en kunt u tevens 
aangeven hoe de uitvoer en resultaten getoetst worden? 

130 Is het mogelijk om natuurinrichtingsprojecten te financieren vanuit 
een schuif van pijler 1 naar pijler 2 van het Gemeenschappelijk 
Landbouwbeleid (GLB) en om hoeveel geld gaat het maximaal? 

131 Is het mogelijk om hydrologische maatregelen gericht op natuur-
herstel te financieren vanuit een schuif van pijler 1 naar pijler 2 van 
het GLB en om hoeveel geld gaat het maximaal? 

132 Is het mogelijk om stikstofbeperkende maatregelen gericht op 
natuurherstel te financieren vanuit een schuif van pijler 1 naar pijler 
2 van het GLB en om hoeveel geld gaat het maximaal? 

133 Is het mogelijk om financiering voor agrarische innovatie (onder-
zoek en praktijkproeven casu quo pilots) te financieren vanuit een 
schuif van pijler 1 naar pijler 2 van het GLB en om hoeveel geld 
gaat het maximaal? 

134 Is het mogelijk om uitgaven uit de begroting te financieren door 
deze te dekken vanuit een schuif vanuit pijler 1 naar pijler 2 van het 
GLB, en hoeveel zou op deze wijze maximaal kunnen worden 
bespaard op de uitgaven binnen de begroting, gelet op de eisen 
voor cofinanciering? 

135 Wat is de laatste stand van zaken met betrekking tot onderzoek ten 
behoeven van een nieuwe Natuurbeschermingswet-vergunning 
voor de garnalenvisserij? 

136 Welk (aan)deel van de visserij binnen de Nederlandse 12 mijlszone 
is Marine Stewardship Council (MSC) gecertificeerd? 

137 Hoeveel compensatie is er onder de regeling voor garnalenvissers 
in het kader van het Visserij in beschermde gebieden (VIBEG)-
akkoord gemiddeld per schip uitgekeerd? 

138 Zijn er eisen gesteld aan de investeringssubsidie jonge landbou-
wers ten aanzien van duurzaamheid? 

139 Zijn er eisen gesteld aan de investeringssubsidie jonge landbou-
wers ten aanzien van dierenwelzijn? 

140 Waarom ontwikkelt u beleid ten aanzien van het tegengaan van 
impulsaankopen van gezelschapsdieren, en waarom ziet u hier een 
rol voor de overheid weggelegd? 

141 Waarom houdt u bij de vaststelling van het mestbeleid er alleen 
mee rekening of het milieuverantwoord is, en waarom wordt er 
geen rekening gehouden met de bodemvruchtbaarheid en 
bodemgesteldheid? 

142 Kunt u toelichten welke rol de overheid heeft in de totstandkoming 
van robuustere, sluitende en betere gewaarborgde kwaliteitssyste-
men van het bedrijfsleven en welke rol het bedrijfsleven zelf hierin 
toebedeeld krijgt? 

143 Kunt u toelichten hoe u de aanlandingsplicht praktisch gaat 
uitvoeren? 

144 Hoeveel geld is er gereserveerd in 2014 om de sector ingreepvrij te 
krijgen uitgewerkt naar diersoort? 

145 Kunt u nader toelichten hoe de topsectoren Agro & Food en 
Tuinbouw & Uitgangsmaterialen ondersteund worden door 
Agentschap NL en de ambassades? 

146 Kunt u aangeven hoe vormgegeven kan worden aan garanties van 
de overheid voor deze topsectoren, zowel bij monde als financieel, 
in het buitenland en erkent u het belang van zulke garanties van de 
overheid voor de werkzaamheden van bedrijven in het buitenland 
en met name buitenlandse overheden? 
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Nr. Vraag 
147 Wat zijn de operationele doelstellingen om de voedselproductie 

verder te verduurzamen? 
148 Welke maatschappelijke verwachtingen ten aanzien van de 

voedselproductie en de voedselveiligheid zijn aan de overheid 
kenbaar gemaakt? 

149 Op welke wijze worden de maatschappelijke criteria in het beleid 
rondom voedselproductie en voedselveiligheid betrokken? 

150 Welke partijen zijn er betrokken bij de pilots in de agrofoodsector 
rondom de gedragscode eerlijke handelspraktijken? 

151 Op welke wijze gaat de veehouderijsector het antibioticagebruik 
reduceren naar zeventig procent in 2015? 

152 Kunt u aangeven op welke wijze de niet-financiële barrières, die de 
opschaling van hernieuwbare energie beperken, aangepakt worden 
en kunt hiervan enkele voorbeelden noemen? 

153 Wat zijn voorwaarden om in aanmerking te komen voor nieuwe 
projecten in het kader van energie-innovatie? 

154 Kunt u aangeven op welke wijze de tuinbouwsector betrokken 
wordt bij uw plannen voor de afvang en opslag van CO2? 

155 Zijn de middelen die beschikbaar zijn voor energie-innovatie ook 
beschikbaar voor de land- en tuinbouwsector? Zo nee, waarom 
niet? 

156 Kunt u toelichten waarom er een rol van de overheid weggelegd is 
om dekkende en slimme laadinfrastructuur op te zetten en waarom 
dit niet aan de markt wordt overgelaten? 

157 Welke duurzaamheids- en dierenwelzijnscriteria zijn er gesteld aan 
ondernemers om in aanmerking te komen voor de fiscale regelin-
gen Research en Development Aftrek (RDA) en Wet Bevordering 
Speur- en Ontwikkelingswerk (WBSO)? 

158 Wanneer wordt de beleidsdoorlichting Groen onderwijs van hoge 
kwaliteit naar de Kamer gestuurd? 

159 Waarom integreert u de beoogde beleidsdoorlichting over 
begrotingsartikel 16 «concurrerende, duurzame en veilige agro-, 
visserij- en voedselketens» in een Interdepartementaal Beleidson-
derzoek (IBO) en welke gevolgen heeft dat voor het voldoen aan de 
vereisten zoals gesteld in de Regeling Periodiek Evaluatieonderzoek 
(RPE)? 

160 Waarom heeft u geen beleidsdoorlichtingen gepland voor 2016 en 
2017, de eindjaren van het kabinet Rutte-Asscher? 

161 Kunnen de land- en tuinbouw en visserij ook aanspraak maken op 
het stimuleringspakket voor de kredietverlening en zo nee, waarom 
niet? 

162 Zal geen van de beleidsartikelen worden gecorrigeerd voor 
prijsstijgingen, of gaat u de totale korting als gevolg van het 
inhouden van de prijsbijstelling bij een specifiek beleidsterrein 
beleggen? Zo ja, welke? 

163 Om welke redenen heeft u besloten tot de kasritmeschuif in de 
intensivering natuur? 

164 Valt de intensivering natuur nu onder het budgetrecht van de 
Kamer? 

165 Op welke posten zal de taakstelling in het kader van de 6 miljard 
euro op artikel 18 neerdalen (de tekst op pagina 247 biedt geen 
duidelijkheid)? 

166 Welke landbouwsubsidies in artikel 16 worden er per 1 januari 2015 
stopgezet? 

167 Kunt u toelichten hoe het komt dat er zulke hoge uitvoerings- en 
transitiekosten gemoeid zijn met de inwerkingtreding van het 
nieuwe Gemeenschappelijk Landbouwbeleid (GLB) en Gemeen-
schappelijk Visserijbeleid (GVB)? 
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Nr. Vraag 
168 Kunt u een specificatie geven van deze uitvoerings- en transitiekos-

ten en kunt u aangeven hoe deze kosten gefinancierd worden en 
ten laste van welk budget? 

169 Kunt u een nadere toelichting geven waarom er in 2013 11,2 
miljoen euro en in 2014 13 miljoen euro aan de interne begrotings-
reserve borgstellingsfaciliteit wordt onttrokken? 

170 Kunt u een toelichting geven waarom er sprake is van hogere 
uitgavenramingen op een aantal landbouwregelingen en waarom 
is gekozen om compensatie te laten plaatsvinden uit de interne 
begrotingsreserve landbouw en wat zijn gevolgen hiervan voor 
deze post? 

171 Waarom heeft u ervoor gekozen om de bijdrage van het ministerie 
van Economische Zaken aan het 6 miljard euro-pakket te laten 
neerslaan op de onderzoeksbudgetten? 

172 Op welke wijze worden (startende) ondernemers, die diervriendelijk 
willen produceren, gestimuleerd? 

173 Hoe staat het met de uitvoering van het convenant ritueel slachten? 
174 Hoeveel levert het de schatkist op als er een verplaatsing is van het 

vlees van het lage Btw-tarief naar het hoge Btw-tarief? 
175 Kunt u de normen en kaders die u stelt ten aanzien van het borgen 

van voedselveiligheid en voedselkwaliteit concreet specificeren? 
176 Hoe wordt invulling gegeven aan het amendement van het lid Van 

Gerven over onderzoek uit de biologische sector (Kamerstuk 
33 400-XIII-121), zowel voor het lopende jaar als voor 2014? 

177 Voormalig staatssecretaris van Economische Zaken, de heer Bleker, 
heeft bij brief van 23 december 2011 aan de Kamer laten weten dat 
pluimveeslachterijen, die de waterbadmethode nog gebruiken per 
1 september 2012 met een aangescherpte norm voor de elektrische 
parameters krijgen te maken, heeft deze aanscherping plaatsgevon-
den, wat houdt zij in, hoe vindt de controle hierop plaats en welke 
sanctie staat er op het niet naleven ervan? 

178 Wat is het tijdspad van het onderzoek naar zachte ligbedding bij 
kalveren en wordt hierbij serieus gekeken naar stro als alternatief? 

179 Klopt het dat er geen Hb-monitoring in de welzijnsmonitor 
vleeskalveren zit, waarom is dit en wilt u er voor zorgen dat deze 
alsnog opgenomen wordt? 

180 Hoe staat het met het onderzoek naar terugdringen van de 
incidentie van keizersnedes in de dikbilhouderij? Hoeveel jaar is er 
nodig om de incidentie tot minder dan tien procent terug te 
brengen? 

181 Bent u bereid weidegang wettelijk verplicht te stellen bij koeien? 
182 Werd de subsidieregeling duurzame stallen in voorgaande jaren 

ook gefinancierd vanuit PAS-middelen? 
183 Hoeveel geld wordt er gereserveerd voor de subsidieregeling 

duurzame stallen? 
184 Hoe groot is het totale budget dat beschikbaar is voor investerings-

regelingen in duurzame stallen, en hoe verhoudt dit budget zich tot 
de afgelopen jaren en vertaalt deze verhouding zich door in de 
ambities van het kabinet? 

185 De partners van de Uitvoeringsagenda Duurzame Stallen zullen een 
stimuleringspakket opstellen, gaat dat gepaard met extra financiële 
middelen? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

186 Wat is de status van het convenant Schone en Zuinige Agrosecto-
ren? Worden de doelstellingen behaald en welke specifieke 
afspraken zijn er voor het jaar 2014 gemaakt? 

187 Wat doet de overheid om ondernemers te faciliteren en te 
ondersteunen in het terugdringen van antibioticagebruik? 

188 Wat zijn de contouren van de nieuwe koers ten aanzien van 
duurzaam voedsel die in 2014 wordt geïmplementeerd? 
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Nr. Vraag 
189 Wat is de onderbouwing van de classificatie van 3,4 ten aanzien 

van het voedselvertrouwen van de consument in het licht van de 
afgelopen voedselschandalen? 

190 Wat is het budget dat gereserveerd is voor het handhaven van het 
voedselvertrouwen van de consument? 

191 Kunt u toelichten waarom het bedrag voor het versterken van 
concurrentiekracht en verduurzaming agroketens en visserij in 2014 
met 52 procent daalt? 

192 Wat houdt de borgstellingfaciliteit in en welke activiteiten werden 
hier vorig jaar uit gefinancierd met welk resultaat? 

193 Het bedrag in 2013 besteed aan de verliesdeclaraties borgstellingfa-
ciliteit was hoog en de komend jaar nog steeds hoog om daarna 
hard naar beneden te gaan, hoe zijn die verschillen te verklaren? 

194 Op basis waarvan wordt op het borgen voedselveiligheid en 
-kwaliteit stevig bezuinigd en welke doelstellingen moeten er voor 
dit budget behaald worden? 

195 Hoe gaat het geld dat gereserveerd staat voor medebewind 
productschappen en de opheffing van de productschappen besteed 
worden en op grond van welk beleid of regeling? 

196 Waarom wordt er in 2014 minder begroot voor ZonMw als het gaat 
om dierproeven? 

197 Waarom wordt er in 2014 geen budget gereserveerd voor de 
regeling fijnstof en onder welke voorwaarden wordt de regeling 
fijnstof in 2014 opnieuw opengesteld en wat is het budget? 

198 Wat zijn de resultaten van de regeling fijnstof? 
199 Kunt u toelichten waarom het budget voor dierenwelzijn van 

productiedieren en gezelschapsdieren vanaf 2013 structureel lager 
is geworden vergeleken met 2012 en wat dit betekent voor het 
dierenwelzijn van productiedieren en gezelschapsdieren? 

200 Kunt u een gedetailleerde opsplitsing maken van de kosten die 
vallen onder dierenwelzijn productiedieren en gezelschapsdieren 
en daarbij gedetailleerd aangeven hoe het geld besteed gaat 
worden, en welke concrete doelstellingen de regering hiermee wil 
behalen? 

201 Wat is het totaalbedrag dat wordt uitgegeven aan de verbetering 
van dierenwelzijn, over welke posten is dat verdeeld, en welke 
afrekenbare prestaties worden aan de uitgaven verbonden? 

202 Waarom neemt het budget voor dierenwelzijn niet toe en in de 
komende jaren zelfs af, als u stelt dat «de aandacht voor gezond-
heid en welzijn van gezelschapsdieren en paarden toeneemt»? 

203 Welke concrete maatregelen worden er genomen om het welzijn 
van paarden te verbeteren, welk budget gaat hiermee gemoeid, en 
wat zijn de afrekenbare prestaties? 

204 Kunt u een gedetailleerde opsomming geven van de maatregelen 
die u gaat nemen om het dierenwelzijn van gezelschapsdieren te 
verbeteren, welk budget gaat hiermee gemoeid, en wat de 
afrekenbare prestaties zijn? 

205 Hoeveel budget is er gereserveerd voor de bijstelling van het 
systeem voor de voedselveiligheid en -integriteit in de vlees- en 
zuivelsector? 

206 Welke operationele doelstellingen zullen er in het systeem voor de 
voedselveiligheid en -integriteit worden bijgesteld? 

207 Welke taken, subsidies of regelingen vervallen met de voorgeno-
men bezuinigingen op de duurzame veehouderij? 

208 Welke bezuinigingen hebben er in 2013 op de duurzame veehoude-
rij plaatsgevonden? 

209 Wat is de onderbouwing en de consequentie van het minimaliseren 
van het budget duurzame veehouderij in 2018? 

210 Op welke wijze denkt u te komen tot de doelstelling om alle 
nieuwbouwstallen in 2015 integraal duurzaam te bouwen? 
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Nr. Vraag 
211 Welke bezuinigingen hebben er in 2013 plaatsgevonden op het 

borgen van voedselveiligheid en -kwaliteit? 
212 Welke bezuinigingen zullen er in 2014 plaats gaan vinden op het 

borgen van voedselveiligheid en -kwaliteit? 
213 Verwacht u dat 31 miljoen euro structureel voor financiering van de 

opheffing van Publiekrechtelijke bedrijfsorganisaties (PBO’s) 
voldoende is en hoe worden tekorten gefinancierd? 

214 Hoe wordt de situatie overbrugd, waarin er nog geen nieuwe 
organisaties zijn, laat staan heffingen of medefinancieringsmoge-
lijkheden en voor veel taken medefinanciering door de sector een 
probleem wordt in 2014? 

215 Op basis van welk besluit is de bijdrage aan de Nederlandse 
Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) naar beneden gegaan? 

216 Kunt u aangeven waaruit de ontvangsten voor het versterken 
concurrentiekracht en de verduurzaming van agroketens en visserij 
bestaan en waarom deze in 2013 enorm zijn gestegen en in 2014 
weer dalen? 

217 Hoeveel controles op veetransporten heeft de NVWA de laatste vier 
jaar uitgevoerd, uitgewerkt per diersoort? 

218 Hoeveel overtredingen zijn er de laatste vier jaar geconstateerd bij 
controles op veetransporten door de NVWA, uitgewerkt per 
diersoort? 

219 Hoeveel en wat voor sancties zijn er de laatste vier jaar opgelegd 
bij het constateren van overtredingen bij diertransporten? 

220 Hoeveel veetransporten hebben er in 2012, in, door en vanuit 
Nederland plaatsgevonden? 

221 Kunt u aangeven hoeveel controles van veetransporten er voor 
2014 zijn gepland, uitgewerkt naar diersoort? 

222 Wat is het percentage controles op diertransporten jaarlijks in 
verhouding met het aantal diertransporten dat in, door en vanuit 
Nederland plaatsvindt? 

223 Kunt u aangeven wat het cursusaanbod is voor het personeel van 
een slachthuis dat met levende dieren omgaat en of dit toereikend 
is? 

224 Kunt u aangeven in welke talen de cursussen voor het personeel in 
slachthuizen worden aangeboden? 

225 Hoeveel controles heeft de NVWA in de afgelopen vier jaar 
uitgevoerd op het uitvoeren van cursussen door het personeel van 
slachthuizen en wat waren hier de bevindingen van? 

226 Kunt u aangeven of er voldoende cursusaanbod is voor de 
opleiding Animal Welfare Officer in verhouding met het aantal 
slachterijen? 

227 Hoeveel slachterijen zijn er die zoveel dieren slachten dat zij een 
Animal Welfare Officer moeten hebben en hoeveel van deze 
slachterijen hebben een Animal Welfare Officer? 

228 Op welke wijze controleert de NVWA de slachthuizen op het 
hebben van een Animal Welfare Officer? 

229 Kunt u aangeven of en hoe de NVWA controleert of een Animal 
Welfare Officer daadwerkelijk aanwezig is op de momenten dat er 
levende dieren zijn? 

230 Controleert de NVWA op de functieomschrijving en bevoegdheden 
en de uitoefening van de functie van Animal Welfare Officer? 

231 Controleert de NVWA op de aanwezigheid van Standing Operating 
Procedures (SOP) bij slachterijen en wat zijn hier de bevindingen 
van? 

232 Wat zijn de nadelen in het beoordelen van het dierenwelzijn en de 
voedselveiligheid bij de wijze van werken in de proef bij de 
VION-slachterij in Apeldoorn? 

233 Wat kost de proef bij de VION-slachterij in Apeldoorn en door wie 
wordt dit betaald? 
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Nr. Vraag 
234 Wie gaat de proef bij de VION-slachterij in Apeldoorn evalueren en 

wanneer zal dat gebeuren? 
235 Wordt de evaluatie van de proef bij de VION-slachterij in Apeldoorn 

ter beoordeling aan de Kamer voorgelegd? 
236 Hoe staat het met de ontwikkeling van alternatieven door Wagenin-

gen UR (WUR) voor kleine slachterijen, die niet over willen 
schakelen op de twee fasen CO2-bedwelmingsmethode? 

237 Kunt u een overzicht geven van het aantal pluimveeslachterijen in 
Nederland en de bedwelmingsmethoden die zij gebruiken? 

238 Hoeveel pluimveeslachterijen hebben de aangescherpte norm voor 
pluimveeslachterijen, die de waterbadmethode op 1 september 
2012 nog toepasten, opgelegd gekregen? 

239 Hoeveel pluimveeslachterijen passen de waterbadbedwelming nog 
toe? 

240 Wanneer komt de informatie naar de Kamer over de stand van 
zaken rondom cameratoezicht in slachthuizen, bij het uitladen van 
dieren in slachterijen, in de wachtstal voor dieren, in de gangen 
voor de dieren naar de bedwelmingsplaats en bij het bedwelmen 
en verbloeden van de dieren? 

241 Op welke wijze wordt voorkomen dat er met camera-opnames 
gemanipuleerd wordt? 

242 Hoeveel fte is er jaarlijks naar de NVWA gegaan, en de organisaties 
voorafgaande de diverse fusies vanaf 2002? 

243 Kunt u aangeven hoeveel bedrijven palingen doden en hoeveel van 
deze bedrijven inmiddels de benodigde bedwelmingsapparatuur 
hebben geïnstalleerd en gebruiken? 

244 Hoe staat het met de plannen van die bedrijven die de bedwel-
mingsmethode voor paling nog niet hebben ingevoerd en wat zijn 
de gevolgen voor bedrijven die deze methode op 31 december 
2014 nog niet hebben ingevoerd? 

245 Kunt u aangeven hoeveel bedrijven meerval doden en hoeveel van 
deze bedrijven inmiddels de hiervoor ontwikkelde welzijnsvriende-
lijkere bedwelming hebben ingevoerd? 

246 Voor welke andere vissoorten zijn inmiddels diervriendelijkere 
bedwelmingsmethoden ontwikkeld? 

247 Op welke wijze zal de extra 6,6 miljoen euro per jaar voor het 
NVWA worden ingezet? 

248 Kunt u aangeven waarom de bijdrage aan Dienst Landelijk Gebied 
(DLG) niet wordt toegelicht en kunt u alsnog toelichten waar deze 
bijdrage voor bedoeld is? 

249 Hoeveel geld is er in 2014 bij Dienst Regelingen beschikbaar voor 
identificatie en registratie van dieren, uitgesplitst per diersoort? 

250 Hoeveel geld is er gereserveerd voor de fusie tussen de agent-
schappen Agentschap NL en Dienst Regelingen? 

251 Welke operationele doelstellingen komen met de fusie van 
Agentschap NL en Dienst Regelingen te vervallen? 

252 Welke taken zullen met de fusie van Agentschap NL en Dienst 
Regelingen komen te vervallen? 

253 Wat wordt er betaald uit de post «overige» bij de begrotingspost 
duurzame veehouderij in het overzicht bij 16.1? 

254 Is er al inzicht of de investeringsregeling fijnstofmaatregelen 
afdoende effectief is in het stimuleren van maatregelen die de 
fijnstofuitstoot terugdringen? 

255 Wat is de status van VAMIL? 
256 Verdwijnt VAMIL helemaal of gaat hij op in andere investeringsre-

gelingen (EIA, MIA) en welke bezuiniging is voor deze regeling 
ingeboekt? 

257 Worden alle huidige middelen uit het Plattelandsontwikkelings-
fonds in de verschillende regelingen gebruikt of is er onderbenut-
ting? 
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Nr. Vraag 
258 Kunt u toelichten waarom er in 2014 veel minder budget beschik-

baar is voor subsidies voor Duurzame veehouderij (4,8 miljoen 
euro ten opzichte van 17,5 miljoen euro in 2013)? 

259 Kunt u toelichten welke subsidies vallen onder de post «overig» bij 
Duurzame veehouderij? 

260 Wat valt er onder de posten «overig» op de tabel op bladzijde 92 
onder Agrarisch Ondernemerschap, Duurzame veehouderij, 
Plantaardige productie en Agrarische innovatie? 

261 Waarom loopt het budget voor de cofinanciering van het GLB en 
GVB na 2015 zo hoog op? 

262 Kunt u een overzicht geven van de subsidies voor duurzame 
veehouderij, zoals die zijn uitgegeven in 2012 en 2013? 

263 Hoeveel duurzame stallen zijn er in totaal gebouwd met behulp van 
deze subsidieregeling, gespecificeerd per jaar en soort stal? 

264 Vervalt de ambitie voor nieuw te bouwen integraal duurzame 
stallen na 2015? 

265 Betekent het stopzetten van de subsidie duurzame veehouderij dat 
de investeringen voor integraal duurzame stallen na 2015 op kosten 
komen van de veehouder? 

266 Wat wordt bedoeld met de slechte economische situatie in de 
varkens- en leghenhouderij? 

267 Met welke nadelige factoren hebben de varkens- en leghenhoude-
rijen te maken ten opzichte van de andere sectoren? 

268 Wat betekent de slechte economische situatie voor de duurzaam-
heidsdoelstellingen van de varkens- en leghenhouderij? 

269 Op welke wijze gaat u de varkens- en de leghenhouderij stimuleren 
in de aangekondigde verduurzaming? 

270 Kunt u een zo gespecificeerd mogelijk overzicht geven van de 
subsidies op het gebied van visserij voor de periode 2012 tot en 
met 2018 en uitsplitsen of dit enkel EU-subsidies zijn of ook 
nationale subsidies eventueel ter cofinanciering? 

271 Op welke wijze wordt het budget onder de post visserij uitgegeven? 
272 Bedragen de subsidies voor het versterken van concurrentiekracht 

en het verduurzamen van agroketens en visserij in artikelonderdeel 
16.1 enkel directe subsidies uit het Europees Visserijfonds (EVF) of 
zit hier ook nationale subsidies ter cofinanciering in verwerkt? 

273 Hoe worden de visserijmaatregelen visvangst van het EVF verwerkt 
binnen het Europees Fonds Maritieme Zaken en Visserij (EFMZV), 
hoeveel subsidie is er beschikbaar voor visserijmaatregelen 
visvangst en aan de hand van welke criteria wordt bepaald hoe de 
maatregelen bijdragen aan het verduurzamen van de visserij? 

274 Kunt u aangegeven welke consequenties de afbouw van het budget 
voor de Brede Weersverzekering in combinatie met de verhoogde 
assurantiebelasting heeft voor de uitvoering van de brede 
weersverzekering? 

275 Waarom wordt er in 2014 geen budget gereserveerd voor de 
regeling fijnstof, onder welke voorwaarden wordt de regeling in 
2014 opnieuw opengesteld en wat is het te verwachte budget? 

276 Op welke manier zorgt de regeling fijnstof voor het terugdringen 
van de fijnstofuitstoot en is er voortgang geboekt de afgelopen 
jaren? 

277 Waarom wordt de subsidieregeling duurzame stallen in 2014 
gefinancierd uit de PAS-middelen? 

278 De partners van de Uitvoeringsagenda Duurzame Stallen zullen een 
stimuleringspakket opstellen, gaat dat gepaard met extra financiële 
middelen? Zo ja, waarom. Zo nee, waarom niet? 

279 Kunt u aangeven waarom de Investeringsregeling jonge agrariërs 
en de Brede Weerverzekering voor 2014 worden bezien in het kader 
van het nieuwe GLB, terwijl dit eerst niet het geval was? 
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Nr. Vraag 
280 Onder het kopje duurzame veehouderij staat dat we eventueel 

doorgaan met de investeringsregeling fijnstof, met welk bedrag 
wordt rekening gehouden en heeft de Kamer hier nog iets over te 
zeggen? 

281 Is het mogelijk om weidegang voor melkvee op te nemen als 
voorwaarde bij de subsidieverlening bij de ontwikkeling van 
duurzame stallen? 

282 Wordt het sterrensysteem van de Dierenbescherming betrokken bij 
de maatlat duurzame veehouderij? 

283 Is het voor provincies en gemeenten juridisch mogelijk om 
aspecten zoals leefbaarheid en volksgezondheid op te nemen in 
hun wetgeving over ruimtelijke ordening en is bekend of de 
afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State dit toestaat? 

284 Waarom is er vanaf 2015 zoveel geld beschikbaar voor de fijnstofre-
geling, terwijl er dit jaar eerst nog afgewacht wordt of de openstel-
ling wel nodig is? 

285 Welke investeringen kunnen er gedaan worden vanuit de 
fijnstofregeling? 

286 Via welke investeringsregeling komen de duurzaamheidsinvesterin-
gen voor het mestbeleid (2,5 miljoen euro) beschikbaar? 

287 Kunt u toelichten hoe de Uitvoeringsagenda Duurzame Veehouderij 
wordt gemeten en hoe worden deze uitkomsten vertaald naar 
nieuw beleid en ontwikkelruimte voor de veehouderij en andere 
sectoren? 

288 Kunt u een overzicht van de voorwaarden, waaraan investeringen 
moeten voldoen om in aanmerking te komen voor financiële 
stimulering van de Uitvoeringsagenda Duurzame Veehouderij, naar 
de Kamer sturen? 

289 Welke maatregelen zijn er de afgelopen vier jaar genomen om 
weidegang te behouden en waar nodig te herstellen? 

290 Wat is uw verklaring voor het teruglopen van weidegang naar 
inmiddels nog maar 70 procent van de koeienweidegang? 

291 Wanneer wordt de Kamer geïnformeerd over de resultaten van het 
onderzoek, aangekondigd in 2008, naar een zachte ligbedding voor 
kalveren in de vleeskalverhouderij? 

292 Klopt het dat in het onderzoek alleen gekeken wordt naar het 
aanbrengen van een rubber toplaag op de hardhouten of betonnen 
roostervloer en niet naar het bieden van een zachte ligbedding van 
stro? 

293 Klopt het dat er geen Hb-monitoring in de welzijnsmonitor 
vleeskalveren zit en wat zijn hier de argumenten voor? 

294 Hoeveel budget is er uitgetrokken voor het project stoppen van 
couperen van staarten en welke partijen zijn hierbij betrokken? 

295 Hoe passen het convenant Schone en Zuinige agrosectoren en het 
CO2-convenant Glastuinbouw in het recentelijk afgesloten 
energieakkoord? 

296 Kunt u een toelichting geven op de referentiewaarde, de peildatum 
en de streefwaarde voor fosfaat en stikstof en kunt u voorts 
aangeven waarom wordt uitgegaan van streefwaarden en waarom 
de onderzoeken en bevindingen die bekend zijn over verlies van 
bodemvruchtbaarheid en bodemgesteldheid niet zijn meegeno-
men? 

297 Hoe stimuleert u de precisielandbouw, wanneer er geen subsidie 
tegenover mocht staan? 

298 Kunt u de schade, als gevolg van het stikstofoverschot in Neder-
land, kwantificeren voor het milieu, de natuur en de volksgezond-
heid? 

299 Wat is uw definitie van «duurzame intensivering van de teelt»? 
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300 Kunt u bevestigen dat teelt van voedsel die afhankelijk is van input, 

zoals fossiele brandstoffen en eindige grondstoffen zoals fosfaat, 
per definitie niet duurzaam kan zijn, aangezien deze grondstoffen 
schaars zijn en uiteindelijk op zullen raken, en bovendien bijdragen 
aan het broeikaseffect? 

301 Hoe gaat de ondersteuning voor de verduurzaming van de 
visserijsector er concreet uitzien? 

302 Is er een evaluatie van de VAMIL-regeling? Zo ja, kunt u die naar de 
Kamer sturen? Zo nee, waarom niet? 

303 Met welk bedrag wordt met betrekking tot de VAMIL-regeling 
mogelijk rekening gehouden voor 2014? 

304 Wat houdt de nieuw te introduceren garantiemaatregel op de 
marktintroductie voor innovatie in en welke ondernemers komen 
hiervoor in aanmerking? 

305 Op welke manier wordt er bij het verstrekken van garanties op 
leningen voor investeringen in de primaire sector een stimulans 
gegeven aan de verduurzamingsopgave van de primaire sector en 
welke criteria worden hierbij gebruikt? 

306 Wat houdt de nieuw te introduceren garantiemaatregel op de 
marktintroductie van innovatie in en welke ondernemers komen 
daarvoor in aanmerking? 

307 Wat doet de overheid om ondernemers te faciliteren en te 
ondersteunen in het terugdringen van antibioticagebruik? 

308 Welke opdrachten zullen worden gefinancierd uit de begrotings-
post «borging voedselveiligheid en -kwaliteit» en wat wordt er 
verstaan onder transparantie in de keten? 

309 Verloopt de daadwerkelijke reductie van antibiotica in de veehoude-
rij volgens de planning? 

310 Hoe staat het met de vermindering van het gebruik van de 
zogenaamde kritische antibiotica en kan het gebruik van kritische 
antibiotica volledig worden afgebouwd? 

311 Hoeveel budget is er de komende vier jaar uitgetrokken voor de 
uitwerking van de adviezen, die het onderzoek van de Onderzoeks-
raad voor Veiligheid zal leveren? 

312 Wat zijn de contouren van de nieuwe koers ten aanzien van 
duurzaam voedsel die in 2014 wordt geïmplementeerd? 

313 Welke mogelijkheden ziet u voor het benutten van reststromen en 
aan welke opties wordt gedacht? 

314 Kunt u toelichten op welke wijze de interne begrotingsreserve 
landbouw wordt ingezet voor 2014? 

315 Kunt u aangeven om welk budget het gaat wat betreft het budget 
«aanpassing van regelgeving gericht op veilige en duurzame 
toepassing» en gedetailleerd aangeven waar dit bedrag vorig jaar 
aan is besteed en waar het de komende jaren voor gebruikt gaat 
worden. 

316 Welke budgetten zijn er beschikbaar in de topsectoren Agri & Food 
en Tuinbouw & Uitgangsmateriaal voor een verdere verduurzaming 
van de voedselproductie en voor de regiegroep Duurzame 
Veehouderij en Agroketens voor het bewaken van de voortgang in 
de verschillende ketens? 

317 Welke concrete resultaten verwacht u van de topsectoren Agri & 
Food en Tuinbouw & Uitgangsmateriaal voor een verdere 
verduurzaming van de voedselproductie en van de regiegroep 
Duurzame Veehouderij en Agroketens over het bewaken van de 
voortgang in de verschillende ketens? 

318 Welke concrete en afrekenbare resultaten op het gebied van milieu, 
biodiversiteit en dierenwelzijn wilt u in 2014 realiseren op basis van 
de Beleidsbrief Duurzame Voedselproductie? 
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319 Wat heeft u concreet voor ogen met de «bevordering van de 

dialoog over kansen en risico’s van toepassing van Genetische 
Gemodificeerde Organismen (GGO’s) in de landbouw»? 

320 Hoeveel budget is er gereserveerd voor voorlichting aan de 
consument ter bevordering van de voedselveiligheid? 

321 Welke operationele doelen zijn gesteld aan de voorlichting aan de 
consument ter bevordering van de voedselveiligheid? 

322 Welke invulling zal gegeven worden aan de voorlichting van de 
consument ter bevordering van de voedselveiligheid? 

323 Hoe ziet er Europees speelveld eruit met betrekking tot besluitvor-
ming rond toelating van GGO’s en welke verdeling voor en tegen is 
er? 

324 Op welke manier worden de administratieve lasten op de thema’s 
plantgezondheid en uitgangsmateriaal teruggedrongen en welke 
regels zijn er bij en eraf gegaan de afgelopen jaren? 

325 Wanneer zal het convenant Fytosanitair worden vastgesteld en 
welk doel heeft het convenant? 

326 Wat is de stand van zaken met betrekking tot het Plantgezondheids-
fonds? 

327 Kunt u toelichten waarom er 4,6 miljoen euro wordt uitgegeven aan 
dierenwelzijn productiedieren en gezelschapsdieren en € 234 ton 
aan preventieve diergezondheid, en kan hieruit worden opgemaakt 
dat diergezondheid van ondergeschikt belang is? 

328 Op welke manier worden de administratieve lasten op de thema’s 
plantgezondheid en uitgangsmateriaal teruggedrongen en welke 
regels zijn erbij en eraf gegaan de afgelopen jaren? 

329 Wat is de stand van zaken met betrekking tot het Plantgezondheids-
fonds en de opheffing van de Zelfstandige Bestuursorganen 
(ZBO’s)? 

330 Wat is de werklast, in het bijzonder inzake het aantal verwachte 
toelatingen, van het College voor de toelating van gewasbescher-
mingsmiddelen en biociden (Ctgb) voor komend jaar en is er 
voldoende budget geraamd voor de verwachte toelatingen? 

331 Welke concrete resultaten wil u in 2014 realiseren op het gebied 
van het verminderen van de milieulast van gewasbeschermings-
middelen? 

332 Hoeveel geld gaat er specifiek naar onderzoek voor het bevorderen 
van dierenwelzijn, wat voor type onderzoeken betreft het hier en 
door wie worden de onderzoeken uitgevoerd? 

333 Welke wetenschappelijke onderzoeken en monitoringsprogramma’s 
lopen er met betrekking tot gezelschapsdieren? 

334 Kunt u aangeven waarom het budget voor dierenwelzijn productie-
dieren en gezelschapsdieren in 2014 daalt, om in 2015 weer te 
klimmen en in 2016 weer te dalen? 

335 Welke investeringen zijn er in 2012 en 2013 gedaan op het gebied 
van preventieve diergezondheid? 

336 Welke maatregelen treffen de bezuiniging op preventieve 
diergezondheid? 

337 Welke stappen worden er in 2014 gezet om te komen tot verdere 
samenwerking tussen veterinaire en humane geneeskunde? 

338 Welke onderzoeken en monitoring worden er gedaan voor de 
preventie van dier- en plantziekten? 

339 Wat is de werklast van het Ctgb voor komend jaar, en is er 
voldoende budget geraamd voor de verwachte toelatingen, en 
hoeveel aanvragen worden er in 2014 verwacht? 

340 Wat is de welzijnsmonitor Welfare Quality, in welke sectoren is deze 
nu al actief en voor welke sectoren zijn de pilots bedoeld? 
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341 Kunt u aangeven waarom in het overzicht van de te nemen acties in 

het kader van het verminderen van de milieulast van gewasbe-
schermingsmiddelen de actie niet is genomen om het verbod op 
gebruik door particulieren en andere sectoren zoals sport- en 
recreatieclubs versneld in te voeren? 

342 Waarom vindt u het noodzakelijk om een positieflijst te ontwikkelen 
voor vogels, en bent u voornemens om ook nog andere positieflijs-
ten te ontwikkelen? Zo ja, waarom? 

343 Waarom wordt er financiële ondersteuning gegeven aan de 
Landelijke Inspectiedierenbescherming, terwijl het hier gaat om een 
private organisatie? 

344 Kunt u een overzicht geven van alle subsidieregelingen, waar de 
voedselsector gebruik van kan maken, en daarbij aangeven of het 
niet doen van dierproeven een voorwaarde is voor het verkrijgen 
van subsidie? 

345 Kan de topsector Agri & Food gezien worden als de opvolger van 
het subsidieprogramma Food and Nutricion, welke subsidies 
worden er in het kader van de topsector Agri & Food verleend en 
bij welke van de gesubsidieerde programma’s worden door de 
aanvragende partij of in opdracht van de aanvragende partij, 
dierproeven gedaan? 

346 Hoeveel geld is er in 2014 beschikbaar voor de gezondheid en het 
welzijn van gezelschapsdieren en paarden en hoeveel meer is dit 
vergeleken met 2012 en 2013? 

347 Met welk percentage wilt u mishandeling en verwaarlozing van 
dieren terugdringen? 

348 Hoeveel geld is er in 2014 beschikbaar voor het stimuleren van en 
een maatschappelijk geaccepteerde fokkerij? 

349 Wat is uw definitie van een maatschappelijk geaccepteerde 
fokkerij? 

350 Hoeveel geld wordt er in 2014 ingezet om impulsaankopen tegen te 
gaan? 

351 Hoe verhoudt uw inzet op vermindering van mishandeling en 
verwaarlozing zich tot het afschaffen van de dierenpolitie en bent u 
van mening dat de dierenpolitie een belangrijke bijdrage kan 
leveren aan het omhoog brengen van het naleefniveau? 

352 Kunt u uiteenzetten per instantie hoeveel geld er beschikbaar is 
voor de Landelijke Inspectiedienst Dierenbescherming, het 
Landelijke Informatie Centrum Gezelschapsdieren (LICG) en de 
opvang van in beslag genomen dieren, waar dit specifieke geld aan 
besteed wordt, en aan welke diensten (en waaraan) het geld nog 
meer besteed wordt? 

353 Kunt u per diergroep (landbouwhuisdieren, gezelschapsdieren, 
vissen, dieren in het wild, dieren in de vermaakindustrie) specifice-
ren welk deel van de het budget ter verbetering van het dierenwel-
zijn aan hen wordt besteed? 

354 Kunt u aangeven hoe uw doelstellingen ten aanzien van dierenwel-
zijn zullen leiden tot een daadwerkelijke verbetering van het welzijn 
van dieren in Nederland en hoe u deze ambities in cijfers gaat 
vatten? 

355 Hoe wordt de kennis en kunde van (aankomende) diereigenaren 
vergroot, hoeveel geld is hiervoor gereserveerd, hoe wilt u dit gaan 
doen en wat zijn de afrekenbare prestaties? 

356 Met welk percentage wilt u het aantal impulsaankopen van 
gezelschapsdieren terugdringen? 

357 Wanneer kan de Kamer de antwoorden op het schriftelijk overleg 
over de Positieflijst voor zoogdieren verwachten? 

358 Wanneer kan de Kamer de antwoorden op het schriftelijk overleg 
over dierenmishandeling verwachten? 
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359 Hoeveel geld wordt gereserveerd in 2014 en 2015 om het transport 

van dieren te verbeteren? 
360 Hoeveel budget is er gereserveerd voor de vermindering van 

ingrepen? 
361 Welke criteria zijn er verbonden aan een maatschappelijk geaccep-

teerde fokkerij? 
362 Welke condities moeten er volgens u verbeterd worden tijdens het 

transport en het doden van dieren? 
363 Op welke wijze gaat u het verbeteren van het transport en het 

doden van dieren uitwerken? 
364 Hoeveel budget is verbonden aan het verbeteren van het diertrans-

port en het doden van dieren? 
365 Hoeveel budget is er gereserveerd om de brandveiligheid in stallen 

te verbeteren? 
366 Op welke wijze gaat u het Welfare Quality-systeem praktijkrijp 

maken? 
367 Welke andere welzijnsmonitors voor dierenwelzijn zijn van 

toepassing? 
368 Welke initiatieven lopen er om ook voor andere diergroepen dan 

varkens, pluimvee en rundvee soortgelijke Welfare Quality-
welzijnsmonitors te ontwikkelen? 

369 Voor welke van de genoemde doelstellingen wordt Welfare Quality 
in Nederland toegepast; Preventieve toetsing van nieuwe stal- en 
verzorgingssystemen, het laten onderbouwen van dierenwelzijns-
claims om onterechte claims tegen te gaan, gebruik bij modernise-
ring van wetgeving, opname in programma’s voor kwaliteitsbor-
ging? 

370 Zijn er nog andere doelstellingen waar Nederland het Welfare 
Quality Systeem wil gaan inzetten? 

371 Wat gebeurt er momenteel concreet om de huidige protocollen van 
Welfare Quality voor varkens, vleeskalveren, melkrundvee, 
vleesrundvee, legkippen en vleeskuikens voor de praktijk hanteer-
baar te maken en het gebruik in de praktijk te stimuleren? 

372 Wat is het budget dat is begroot om Welfare Quality in de praktijk 
toepasbaar te maken? 

373 Klopt het dat voor varkens nog geen soortgelijk Welfare Quality-
project van de grond is gekomen, omdat de Land- en Tuinbouw 
Organisatie (LTO) en de Nederlandse Vakbond Varkenshouders 
(NVV) hier weinig of niets voor voelen? 

374 Welke initiatieven lopen er Europees en in andere EU-lidstaten voor 
verdere uitbouw van Welfare Quality en in hoeverre wordt hiermee 
samengewerkt of vindt afstemming van activiteiten plaats? 

375 Hoeveel dieren zijn er respectievelijk in 2011, 2012 en 2013 
kwijtgeraakt in de I&R-databank? 

376 Wat is het bedrag dat in 2012 en 2013 werd uitgegeven aan de 
bestrijding van dierziekten, uitgewerkt naar ziekte? 

377 Wat is het totale bedrag dat in 2013 wordt uitgetrokken voor de 
ontwikkeling, validatie, en implementatie van alternatieven voor 
dierproeven, onderverdeeld naar de verschillende posten? 

378 Kunt u een uitsplitsing geven van de verschillende posten die 
betrekking hebben op dierproeven en de ontwikkeling, validatie en 
implementatie van alternatieven voor dierproeven en de verschil-
lende projecten en bijbehorende doelstellingen nader toelichten? 

379 Kunt u toelichten voor welke dierziekten Nederland een dierziekten-
vrije status heeft? 

380 Kunt u aangeven welke dierziekten een groot risico, middel groot 
risico of een laag risico zijn? 

381 Waarom heeft u geen ambitie om ook voor andere dierziekten een 
vrije status te verwerven? 
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382 Zijn er voorlichtingscampagnes gepland om de bevolking in regio’s 

met een hoge veedichtheid preventief voor te lichten over 
mogelijke zoönoseuitbraken? 

383 Op welke wijze gaat de voorlichting over diergezondheid en de 
preventie van dierziekten plaatsvinden? 

384 Waarom ontvangt DLO 20 miljoen euro minder in 2014 ten opzichte 
van 2013, en worden taken of onderzoeken geschrapt? Zo ja, 
welke? 

385 Kunt u een overzicht geven hoeveel geld er de afgelopen vier jaar 
besteed is aan het onderzoeksprogramma dierenwelzijn en hoeveel 
budget er voor de komende vier jaar begroot is? 

386 Kunt u een overzicht geven van de onderzoeksbudgetten voor de 
topsector Agro & Food, sinds de instelling van deze topsector? 

387 Wat zijn de onderzoeksbudgetten die de komende vier jaar voor de 
topsector Agro & Food begroot zijn? 

388 Wat is het aandeel voor de veehouderijsector in de begroting van 
de onderzoeksbudgetten voor de topsector Agro & Food? 

389 Hoeveel van de onderzoeken die door de topsector Agro & Food in 
de afgelopen vier jaar zijn uitgevoerd, waren gericht op het 
dierenwelzijn in de veehouderij? 

390 Welke onderzoeken op het gebied van diergezondheid staan 
gepland voor 2014? 

391 Door wie worden de onderzoeken op het gebied van diergezond-
heid uitgevoerd? 

392 Wanneer verwacht u dat het onderzoek over de relatie tussen de 
volksgezondheid en de intensieve veehouderij is afgerond? 

393 Wanneer verwacht u dat het onderzoek over het waarborgen van 
voedselveiligheid en diergezondheid is afgerond? 

394 Wanneer verwacht u dat het onderzoek over voedselzekerheid is 
afgerond? 

395 Door welke organisatie wordt het onderzoek over voedselzekerheid 
uitgevoerd? 

396 Welke dierenwelzijnscriteria zijn meegenomen in de definitie 
duurzame voedselsystemen? 

397 Wat is het totale bedrag dat voor 2014 wordt uitgetrokken voor het 
nieuwe onderzoeksprogramma voor de ontwikkeling en uitvoering 
van alternatieven voor dierproeven opvolgend aan het programma 
«Meer kennis minder dieren en waar in de begroting is dit 
opgenomen? 

398 Hoe is het budget voor apurement opgesteld voor 2014 en is het 
budget afgelopen jaren volledig benut? 

399 Welke acties worden in 2014 genomen vanuit de topsectoren om 
agrokennis en innovatie in transitielanden te promoten en zijn er al 
uitvoeringsprogramma’s van start? 

400 Kunt u toelichten hoe het komt dat Nederland de afgelopen periode 
geconfronteerd is geweest met besluiten van de Europese 
Commissie over ingediende declaraties bij Europese Fondsen die 
tot gevolg hebben dat bedragen moeten worden terugbetaald en 
welke concrete maatregelen heeft u genomen om dit in de 
toekomst te voorkomen? 

401 Op grond waarvan gaat het bedrag gereserveerd voor apurement 
gaat naar beneden? 

402 Kunt u toelichten waarom het budget voor de Opdrachten voor het 
borgen voedselzekerheid en duurzame voedselsystemen zoveel 
afneemt de komen de jaren en welke gevolgen deze bezuiniging 
heeft? 

403 Kunt u aangeven hoeveel het productschap Vee, Vlees en Eieren, 
het productschap Zuivel en het productschap Diervoeder de 
afgelopen vier jaar aan onderzoek hebben bijgedragen en hoeveel 
daarbinnen voor dierenwelzijnsonderzoek bestemd was? 
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404 Hoeveel trekt de overheid de komende vier jaar uit voor het 

verzorgen casu quo ondersteunen van voorlichting aan bedrijfsle-
ven en publiek over verduurzaming van de voedselketen? 

405 Verwacht u dat 32 miljoen euro structureel voor financiering van de 
opheffing van PBO’s voldoende is, en kunt u aangeven hoe u deze 
middelen gaat inzetten en hoe eventuele tekorten gefinancierd 
worden? 

406 Kunt u aangeven of alle huidige landbouwraden in 2014 van kracht 
blijven en wat de landbouwraden de afgelopen jaren opgeleverd 
hebben voor de agrosector en wat de ambities zijn voor komend 
jaar? 

407 Welk bedrag is gereserveerd voor de landbouwraden en hoeveel 
fte’s zijn hierbij betrokken? 

408 Kunt u toelichten hoeveel van de tijd, die landbouwraden en 
landbouwattachés tot hun beschikking hebben, wordt besteed aan 
het adviseren van bedrijven, en hoeveel geld dit de belastingbetaler 
kost? 

409 Wat zijn de kosten van de permanente staf in Brussel van dit 
ministerie? 

410 Kunt u aangeven wat de gevolgen zijn van de bezuinigingen op 
groen onderwijs en of deze instellingen voldoende in staat zijn om 
deze bezuinigingen op te vangen? 

411 Het is lastig om groen onderwijs aantrekkelijk te maken en te 
houden voor studenten, hoe wordt voorkomen dat de bezuinigin-
gen op het groene onderwijs hier nog verder ten koste van gaan? 

412 Kunt u toelichten welke uitgaven vallen onder de post Educatie, 
onder Subsidies? 

413 Hoe verklaart u de grote schommelingen tussen de verschillende 
jaren bij de post Educatie? 

414 Kunt u toelichten waarom de doorstroom van leerling nog niet 
vlot? 

415 Kunt u toelichten hoe en waar het budget van vier miljoen euro 
voor het programma Duurzaam Door verantwoord is in de 
begroting en kunt u hiervan een uitsplitsing geven? 

416 Wat zijn de bestedingen aan natuur geweest sinds 1990 tot en met 
2013 door de Rijksoverheid? 

417 Binnen welke beleidsartikelen is sinds 1990 geld besteed aan 
natuur, om welke totaalbedragen ging dat en hoe zijn deze gelden 
nu verdeeld over de huidige begrotingsartikelen? 

418 Welke beleidsdoelen lagen ten grondslag aan de diverse uitgaven? 
419 Hoeveel van de natuurgelden van de Rijksoverheid gaat er naar 

verwerving, respectievelijk inrichting, respectievelijk natuurbeheer 
en welke verschuivingen zijn er in de afgelopen tien jaar in deze 
verdeling opgetreden? 

420 Welke beleidsevaluaties zijn er vanaf 1995 gedaan naar de 
effectiviteit en doelmatigheid van de bestedingen voor natuur en 
wat waren daaruit de voornaamste conclusies? 

421 Zijn de «internationale afspraken» op deze pagina dezelfde als de 
«internationale verplichtingen» op pagina 15? Zo ja, waarom 
worden ze eerst verplichtingen en later afspraken genoemd? Zo 
nee, wat zijn de verschillen? 

422 Waarom zit er een verschil in de tekst over de ambitie betreffende 
EHS in de begroting ten opzichte van het regeerakkoord, terwijl er 
wel naar het regeerakkoord verwezen wordt? 

423 Staat u nog achter de ambitie, zoals door uw voorganger en de 
Minister-President is geformuleerd, dat de oorspronkelijke EHS 
gerealiseerd moet worden? 

424 Hoe formuleert u het doel van de oorspronkelijke EHS, bijvoorbeeld 
in hectares? 

21



Nr. Vraag 
425 Op basis van welke wetenschappelijke rapporten acht u het 

afronden van de oorspronkelijke EHS voldoende om de achteruit-
gang van biodiversiteit in 2020 in zijn geheel te stoppen en hoe 
verhoudt dit zich tot de conclusies van het Planbureau voor de 
Leefomgeving dat alleen de oorspronkelijk beoogde EHS en de 
Natura 2000-gebieden niet voldoende zijn om aan de internationale 
doelen te voldoen en de lange termijn doelen te behalen? 

426 Welke stappen in decentralisatie van het natuurbeleid moeten nog 
worden gezet en wat is de planning voor 2014? 

427 Hoeveel EFRO-gelden kunnen worden ontvangen in 2014, en 
hoeveel cofinanciering staat daar tegenover, en wat is de verdeling 
tussen Rijk en provincie met betrekking tot de cofinanciering? 

428 Welke invloed zal het doorschuiven van de intensiveringsmiddelen 
natuur hebben op de doelstellingen van de PAS, gezien het feit dat 
een deel van de intensiveringsmiddelen wordt besteed aan beheer 
en voor het verbeteren van de hydrologie van de PAS, en worden 
de doelen van de PAS nu in latere jaren bereikt? 

429 Wanneer zal de Kamer de dit jaar toegezegde uitwerking van de 
tussentijdse natuur evaluatie in 2016 ontvangen (zie ook Kamerstuk 
33 341, nr. 6, pagina 15)? 

430 In hoeverre zal de driejaarlijkse natuurevaluatie gericht zijn op het 
behalen van nationale doelen en in hoeverre zal deze gericht zijn op 
het behalen van internationale doelen en in hoeverre zal deze 
gericht zijn op provinciale doelen? 

431 Is de Bestuursovereenkomst Grond, waarnaar u in het Natuurpact 
verwijst, een nieuwe (recente) overeenkomst? Zo ja, bent u bereid 
deze overeenkomst naar de Kamer te sturen? 

432 Worden alle gronden buiten de EHS of het Robuust Natuurnetwerk 
Nederland verkocht? 

433 Wat is de besteding van het Rijk aan beheer van natuur door 
private organisaties? 

434 Wat voegt de nieuwe natuurvisie, die in het voorjaar van 2014 
wordt verwacht, toe aan het natuurpact dat recentelijk is afgeslo-
ten, en zorgt de visievorming voor vertraging in de uitvoering van 
het natuurbeleid? 

435 Hoeveel financiering verwacht u van private partijen voor 2014 en 
hoeveel is nodig om het natuurbeleid te kunnen uitvoeren? 

436 Kunt u toelichten in hoeverre er een instrument bestaat om nieuwe 
soorten te meten? 

437 In het pakket van 6 miljard euro is afgesproken om de intensivering 
van natuur te temporiseren, kunt u aangeven hoe deze temporise-
ring wordt aangepast aan de ambities op het gebied van natuur? 

438 Zal aan alle internationale doelen en verplichtingen worden 
voldaan, nu een deel van de intensiveringsmiddelen natuur zijn 
doorgeschoven van 2014 en 2015 naar 2016 en 2017 en op welke 
wijze gaat u de Kamer over het behalen van de internationale 
doelen informeren, naast de online ingevulde formats (zie 
antwoord 1,6,7 en 8) in Kamerstuk 30 825, nr. 192)? 

439 Welke afwegingen liggen ten grondslag aan het besluit om een 
indicator voor de bijdrage van de natuur aan de economie in 
internationaal verband te berekenen? 

440 Om welke redenen heeft u besloten om niet in Nederland een 
volledige inventarisatie te maken van de ecosysteemdiensten? 

441 Waarom is besloten om de bestaande subsidierelatie met de 
Regionale Ontwikkelingsmaatschappijen te continueren tot en met 
2016? 

442 Hoe wordt de 100 miljoen euro vooruitschuiving op natuur 
ingeboekt en kunt u een overzicht geven per post waar deze 
bezuiniging voor 2014 wordt ingeboekt? 
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443 Wordt de begroting van 40 miljoen euro voor de verkoop van 

gronden voor 2014 gehaald, en is de begrote 35 miljoen euro voor 
de verkoop van gronden in 2013 gehaald? 

444 Kunt u een overzicht geven van alle organisaties waaraan een 
bijdrage wordt verleend in het algemeen en in het bijzonder aan de 
organisaties voor het behouden van (inter)nationale biodiversiteit 
en versterken van onze natuur en kunt u per organisatie de 
doelstelling en de meerwaarde voor het Nederlandse natuurbeleid 
vermelden? 

445 Is het juridisch mogelijk om het tarief voor een jachtakte te 
verhogen? 

446 Kunt u aangeven hoe de kosten van een jachtakte in Nederland zich 
verhouden tot andere Europese landen, waaronder in ieder geval 
Duitsland, België, Luxemburg en Frankrijk? 

447 Kunt u een overzicht geven van de NSW-landgoederen die niet zijn 
opengesteld, met daarbij de redenen die daarvoor zijn opgegeven? 

448 Hoeveel budget is beschikbaar voor natuurbeheer in 2014? 
449 Hoeveel budget is beschikbaar voor herstelmaatregelen in het 

kader van de PAS in 2014? 
450 Hoeveel budget is beschikbaar voor inrichting van de EHS in 2014? 
451 Hoeveel budget is beschikbaar voor agrarisch natuurbeheer in 

2014? 
452 Hoeveel budget is beschikbaar voor aankoop van grond voor 

realisatie van de EHS in 2014? 
453 Hoeveel budget is beschikbaar voor het project de Marker Wadden? 
454 Hoeveel budget is beschikbaar voor hydrologische maatregelen? 
455 Welke inspanningen leveren verschillende sectoren (industrie, 

verkeer en landbouw) om ontwikkelingsruimte te creëren? 
456 Hoeveel heeft het rekeninstrument Aerius inmiddels gekost, en wat 

is het percentage van de totaalkosten van de PAS? 
457 Wanneer vindt er een evaluatie plaats van de afgesloten Green 

Deals, en worden de afspraken in de Green Deals nagekomen en de 
doelen behaald? 

458 Om welke redenen heeft u besloten om de financiering van de 
verlaging van de ammoniakemissie uit de landbouw uit de 
natuurbegroting te halen? 

459 Is in het kader van de PAS overwogen om de sector voor de eigen 
vervuiling verantwoordelijk te houden? 

460 Is het waar dat de bijdrage van een hectare veehouderij 6.677 kg 
NH3/NOx wordt uitgestoten en slechts 0.03 fte werkgelegenheid 
oplevert, zoals beschreven door Ecorys en hoe heeft dat uw 
besluitvorming inzake de financiering van de PAS beïnvloed? 

461 Is het waar dat één fte in de veehouderij 222.567 kg NOx/NH3 

uitstoot per jaar met zich meebrengt, tegenover 15 kg/ha/j voor een 
fte op een regulier bedrijventerrein en hoe heeft dat uw standpunt 
inzake de PAS beïnvloed? 

462 Is het waar dat 99% van de vervuilingsruimte in de PAS zal worden 
benut door de veehouderij? Zo nee, wat is het juiste percentage en 
hoe heeft dat uw standpunt inzake de PAS beïnvloed? 

463 Wat zijn de totale kosten van de PAS en over welke budgetten en 
jaren zijn die kosten verdeeld? 

464 Hoeveel hectare beheert de ZBO Staatsbosbeheer? 
465 Hoeveel fte werkt er bij Staatsbosbeheer? 
466 Hoeveel personeel werkt er bij Staatsbosbeheer? 
467 Hoeveel stagiaires lopen jaarlijks stage bij Staatsbosbeheer? 
468 Hoeveel gebouwen heeft Staatsbosbeheer? 
469 Hoeveel waarde vertegenwoordigen de gebouwen van 

Staatsbosbeheer? 
470 Hoeveel bezoekers komen jaarlijks in door de Staatsbosbeheer 

beheerde gebieden? 
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471 Hoeveel bezoekers komen jaarlijks in de educatiecentra van 

Staatsbosbeheer? 
472 Hoeveel scholen en hoeveel leerlingen maken jaarlijks gebruik van 

de educatiemogelijkheden van Staatsbosbeheer? 
473 Hoeveel commerciële activiteiten ontplooit Staatsbosbeheer 

jaarlijks? 
474 Worden in alle educatieve centra commerciële activiteiten 

ontplooid of verschilt dit per centrum? 
475 Welke inkomsten worden door Staatsbosbeheer gegenereerd met 

commerciële activiteiten? 
476 Zijn er voldoende mogelijkheden in wet- en regelgeving om 

Staatsbosbeheer zelfstandiger en commerciëler te kunnen laten 
opereren? 

477 Hoeveel subsidie in het kader van landschap en natuur ontvangt de 
Drager van de Kroon in 2014? 

478 Hoe wordt de taakstelling op Staatsbosbeheer verdeeld? 
479 Hoe verhoudt zich de taakstelling op Staatsbosbeheer met de 100 

miljoen euro die Staatsbosbeheer nog boven het hoofd hangt? 
480 Kunt u de redenen uiteenzetting waarom u verwacht dat deze 

taakstelling bovenop de al ingezette nog niet ingevulde taakstelling 
op Staatsbosbeheer gerealiseerd kan worden? 

481 Kunt u een volledige specificatie geven van de kosten voor het 
beheer van de Kroondomeinen en wat zijn de kosten per hectare? 

482 Welk deel van de kosten voor recreatief mede gebruik van de 
Kroondomeinen worden gedekt uit de beheersvergoeding? 

483 Kunt u aangeven hoeveel en op welke dieren er gejaagd wordt in 
de Kroondomeinen? 

484 Hoeveel nieuwe landgoederen zijn in 2013 onder de NSW-regeling 
beschikt? 

485 Kunt u aangeven welk deel van de onder de NSW-regeling 
beschikte landgoederen een waarde hebben van minimaal een 
miljoen euro? 

486 Kunt u aangeven wat de stand van zaken is van de gezamenlijke 
(van Rijk en provincies) monitoringssystematiek om de interna-
tionale natuurdoelen te meten, wanneer de Kamer deze ontvangt 
en of de passage op pagina 129 van de begroting betrekking op de 
toegezegde monitoring? 

487 Wanneer kan de Kamer de eerder voor mei 2013 toegezegde 
monitoringssystematiek tegemoet zien? 

488 Wordt de toegezegde monitoringssystematiek (van Rijk en 
provincie) zo ingericht dat ook de ontwikkeling van individuele 
habitattypen en soorten in individuele Natura 2000-gebieden ten 
opzichte van de begintoestand gevolgd kan worden (ten behoeve 
van onder meer het nemen van passende maatregelen en 
vergunningverlening)? 

489 In hoeverre zal de gezamenlijke monitoringssystematiek tussen Rijk 
en provincies gebruikt worden bij de in het Natuurpact afgesproken 
dierjaarlijkse evaluatie? 

490 Zijn de »internationale rapportages» de rapportages voor de 
«internationale verplichtingen» van pagina 15 of de «internationale 
afspraken» van pagina 117? Zo nee, wat dan en waarom weer een 
andere term? 

491 Kunt een volledig overzicht geven van de internationale afspraken/
verplichtingen waarover u rapportages maakt? 

492 Zijn de internationale verdragen weer dezelfde als de internationale 
afspraken, verplichtingen, rapportages van resp. pagina’s 15, 117 
en 129? Zo nee, naar welke verdragen verwijst u? 
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493 Kunt u een compleet overzicht geven over alle voorraden grond in 

het bezit van DLG, ROVB en andere overheidsdiensten, en kunt u 
voorts een overzicht geven van alle gronden die worden ingezet 
voor het natuurbeleid, en kunt u tot slot een overzicht geven van 
alle gronden die verworven zijn, maar waarvan de realisatie geen 
doorgang zal vinden? 

494 Kunt u een overzicht geven van de verkochte gronden ten behoeve 
van de inkomenstaakstelling ZBO’s? 

495 Kunt u voor ieder van de fiscale regelingen aangeven of het 
mogelijk is om deze per 1 januari 2014 volledig te beëindigen of te 
sluiten voor nieuwe gevallen zonder afbreuk te doen aan lopende 
juridische verplichtingen? 

496 Kunt u de apparaatsuitgaven of- kosten per agentschap/ZBO en 
Rechtspersonen met een wettelijke taak (RWT) uitsplitsen naar 
aantal fte’s, externe inhuur, huisvestingslasten et cetera? 

497 Via welke methodiek of verdeelsleutel bent u voornemens de 
taakstelling Rijksdienst over de verschillende agentschappen en 
ZBO’s te verdelen? 

498 Wordt bij het verdelen van de taakstelling Rijksdienst rekening 
gehouden met de kwetsbare (financiële) positie van de NVWA, de 
problemen waar deze dienst mee kampt en de kritiek op haar 
functioneren? 

499 Op welke wijze heeft u invulling gegeven of gaat u nog invulling 
geven aan het kabinetsbesluit (miljoenennota 2014) om de 
prijsbijstelling voor 2013 met effect op de jaren 2014 en verder niet 
uit te delen? 

500 Kunt u toelichten waarom de Kamer pas recentelijk is geïnformeerd 
over de voorgenomen fusie tussen Agentschap NL en Dienst 
Regelingen, terwijl deze fusie met ingang van 1 januari 2014 moet 
plaatsvinden? 

501 Kunt u aangeven of het voorgenomen tijdpad van de fusie tussen 
Agentschap NL en Dienst Regelingen haalbaar en realistisch is en 
kunt u voorts aangeven in welke fase de fusie zich nu bevindt? 

502 Welke lessen heeft u geleerd bij de fusie van de NVWA, die nu 
worden toegepast bij de voorgenomen fusie tussen Agentschap NL 
en Dienst Regelingen? 

503 Kunt u aangeven welke taken DLG exact uitvoert en hoe deze taken 
in relatie staan tot de taken die Staatsbosbeheer en andere TBO’s 
uitvoeren? 

504 Kunt u toelichten hoeveel fte van de DLG naar de provincies gaat 
als gevolg van het decentralisatieakkoord? 

505 Hoe ziet de verantwoordelijkheid vanuit het Rijk voor DLG eruit nu 
een deel van DLG gedecentraliseerd wordt naar de provincies en 
hoeveel gaan de provincies zelf financieel bijdragen aan DLG? 

506 Kunt u nauwkeuring beschrijven hoe de huidige ante mortem-
keuring door een NVWA dierenarts er in het slachthuis uit ziet en 
wat er in de proef bij de VION-slachterij in Apeldoorn verandert en 
hierbij ook aangeven welke maatregelen worden genomen om te 
kunnen controleren of de medewerkers van de slachterij wel de 
juiste handhavingsattitude hebben? 

507 Wie zijn er betrokken geweest bij het opzetten van de proef bij de 
VION-slachterij in Apeldoorn, en wat is er afgesproken voor 
monitoren, en zijn er naast vertegenwoordigers van de slachterij-
wereld en de NVWA ook onafhankelijke deskundigen bij de 
evaluatie betrokken? 

508 Hoe staat het met de plannen van die slachterijen die nog niet van 
de waterbadbedwelming zijn afgestapt wat is het tijdspad, ziet de 
NVWA hierop toe? 
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509 Kunt u aangeven waar er bij de NVWA wordt geïntensiveerd in 

2014 en waar de handhavingscapaciteit (in geld en fte) wordt 
versterkt, en kunt u tevens aangeven of dit ook ten koste gaat van 
de uitvoering van andere taken? 

510 Hoeveel fte is er in 2012 en 2013 benut voor controles door het 
NVWA op dierenwelzijn, uitgewerkt naar sector en hoeveel 
overtredingen op het gebied van dierenwelzijn zijn er in deze twee 
jaren geconstateerd, uitgewerkt naar sector? 

511 Kunt u een overzicht geven, vanaf 2002 tot en met 2013, van de 
uitgevoerde controles vanuit de overheid op het gebied van 
dierenwelzijn en op het gebied van voedselveiligheid? 

512 Hoe correspondeert de afnemende begroting betreffende de 
toezichtstaken van de NVWA met het beleidsvoornemen het 
toezicht te intensiveren en te verbeteren? 

513 Op welke wijze wordt de mogelijke invoering van een retributiestel-
sel bij de NVWA betrokken in de begroting? 

514 Kunt u toelichten hoe het plan van aanpak verandercapaciteit 
NVWA eruit ziet en kunt u aangeven wanneer dit plan is opgesteld 
en waar de investering van 6,5 miljoen euro voor nodig is? 

515 Waarom wordt het wetsvoorstel over de PAS in de begroting 
gezien als afgedaan, terwijl de nota naar aanleiding van het verslag 
nog niet is ontvangen door de Kamer en wanneer kan de Kamer dit 
wetsvoorstel tegemoet zien? 

516 Wanneer wordt de beleidsbrief Dierenwelzijn naar de Kamer 
gestuurd? 

517 Waarom is de toezegging niet opgenomen om een overzicht naar 
de Kamer te sturen met alle nationale koppen op Europees beleid 
voor de gehele agroketen? 

518 Waarom wordt de motie van het lid Ouwehand (Kamerstuk 
21501-32, nr. 359) niet uitgevoerd? 

519 Hoeveel geld is er in 2014 beschikbaar voor dierenopvang? 
520 Wat is op dit moment de stand van zaken met betrekking tot het 

onderzoek naar het fokken van dieren met erfelijke aandoeningen? 
521 Waarom wordt er niets gemeld over de uitvoering van de aangeno-

men motie van het lid Thieme (Kamerstuk 33 400 XIII, nr. 112) over 
de bevordering van de lokale teelt van veevoer? 

522 Welke stappen heeft u ondernomen om in Europa in te zetten op 
een Europees import- en handelsverbod voor producten van 
ijsberen, met wie heeft u al gesproken en wanneer denkt u dat deze 
motie volledig uitgevoerd zal zijn? 

523 Wanneer wordt de Kamer geïnformeerd over de uitvoering van de 
motie, waarin de regering verzocht wordt zich in Europa ervoor in 
te zetten dat er geen landbouwsubsidies meer worden verstrekt 
aan de stierenvechtsector? 

524 Wanneer wordt de Kamer geïnformeerd over de stand van zaken 
aangaande het wetsvoorstel dat stierenvechten tot immaterieel 
cultureel erfgoed verklaart en wat de consequenties hiervan 
kunnen zijn voor (Europese) subsidies voor stierenvechten? 

525 Kunt u nader toelichten op welke wijze de aangenomen motie van 
de leden Ouwehand en Thieme (Kamerstuk 32 563 nr. 35) over het 
overbrengen van de zorgen van de Kamer over het afschieten van 
herten in draag- en zorgtijd «onderhanden» is, en of er al een 
gesprek heeft plaatsgevonden tussen u en de Gedeputeerde Staten 
van Gelderland? 

526 Welke dieren vallen onder «overige productiedieren» bij de 
uitvoering van de motie van de leden Ouwehand en Thieme 
(Kamerstuk 33 605-XIII, nr. 18)? 
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527 Waarom is de keus gemaakt om de meeste controles bij de 

uitvoering van de motie van de leden Ouwehand en Thieme 
(Kamerstuk 33 605-XII, nr. 18) bij de categorie «overige 
productiedieren»? 

528 Waarom zijn er bij legkippen slechts negen controles geweest bij 
de bij de uitvoering van de motie van de leden Ouwehand en 
Thieme (Kamerstuk 33 605-XII, nr. 18)? 

529 Hoe wordt de regeling duurzame ontwikkelingen van visserijgebie-
den verwerkt binnen het EFMZV, hoeveel subsidie is er beschikbaar 
voor duurzame ontwikkeling van visserijgebieden en hoe is de 
budgetverhouding tussen people, planet, profit binnen deze 
regeling? 

530 Kunt u toelichten welke randvoorwaarden worden ingezet bij het 
opstellen van het POP-plan om te voorkomen dat de sjoelvereni-
ging of andere vergelijke verenigingen gebruik kunnen maken van 
deze middelen? 

531 Wanneer na de zomer van 2013 zal de Kamer het plan van aanpak 
voor de beleidsdoorlichting van artikel 16 (dat u beoogt te 
integreren in een IBO) ontvangen, conform uw toezeggingen 
hierover in het Wetgevingsoverleg Jaarverslag 2012 van Economi-
sche Zaken, onderdeel Landbouw en Natuur (Kamerstuk 33 605-
XIII, nr. 22) en de toezeggingen van voormalig staatssecretaris van 
Economische Zaken, de heer Verdaas, (Kamerstuk 33 400-XIII, nr. 
18)? 

532 Op welke wijze zal de Kamer de effectiviteit van uw beleid aan het 
einde van dit kabinet kunnen beoordelen, nu u in 2016 en 2017 
geen beleidsdoorlichtingen heeft gepland? (pagina 25) 

533 Wanneer zal de Kamer de dit jaar toegezegde uitwerking van de 
tussentijdse evaluatie in 2016 ontvangen (Kamerstuk 33 341, nr. 6, 
pagina 15)? 

534 Betekent de afspraak uit het Natuurpact om het Natuurnetwerk 
Nederland eens per drie jaar te evalueren dat er in 2016 twee 
evaluaties zullen worden uitgevoerd (de driejaarlijkse evaluatie in 
het kader van het Natuurnetwerk Nederland, en de eerder 
toegezegd tussentijdse evaluatie in 2016)? 

535 Kunt u toelichten waarom de energiekosten in Caribisch Nederland 
zo fors stijgen? 

536 Kunt u aangeven waarom Nederland geld beschikbaar stelt voor 
stijgende energiekosten in Caribisch Nederland en wat gaat er 
gebeuren als blijkt dat de inwoners na tien jaar nog steeds niet zelf 
deze kosten kunnen dragen? 

537 Kunt u aangeven waarom het Afghanistan-project wordt verant-
woord in de begroting van het ministerie van Economische Zaken 
maar gefinancierd wordt vanuit de begroting van het ministerie van 
Buitenlandse Zaken en kunt u voorts aangeven of er nog andere 
projecten zijn die onder het basisbedrag van verantwoording 
vallen? Zo ja, welke? 

538 Kunt u toelichten welke afspraken zijn gemaakt over de ILG-gelden 
met de provincies en wat de stand van zaken is met betrekking tot 
de uitvoering hiervan? 

539 Wanneer wordt de uitvoeringsregeling voor de Natuurtaken 
Caribisch Nederland bekend gemaakt en is een verdeling per eiland 
al bekend? 

540 Kunt u nader specificeren waaruit de transitiekosten Subsidie 
Natuur en Landschap (SNL) bestaan? 

541 Waarom is in 2012 de taakstelling verkoop gronden van 20 miljoen 
euro niet gerealiseerd? 

27



Nr. Vraag 
542 Is er een impact-analyse gemaakt van het schrappen van subsidies 

voor de biologische sector en wat is het streefpercentage voor het 
aandeel van de biologische sector dat u hanteert voor het jaar na 
het schrappen van de subsidies? 

543 Klopt het dat er, los van de onderzoeksgelden, geen subsidie meer 
gegeven wordt in 2014 aan de biologische sector (in onderdeel 4.6 
Subsidie-overzicht vanaf pagina 251 worden de budgettaire 
voorstellen in detail vermeld), is dit een beleidskeuze en waar is 
deze op gebaseerd? 

544 Hoe garandeert u dat er binnen bestaande onderzoeks- en 
marktstimuleringsprogramma’s ook voldoende aandacht blijft voor 
onderzoek en stimulering van de biologische landbouw? 

545 Waarom wordt er geen financiële bijdrage meer geleverd aan 
ondersteuning biologische sector, met name Bionext? 

546 Kunt u aangeven waarom de bijdrage aan agentschap ZonMw voor 
dierproeven 300.000 euro bedraagt in 2014 ten opzichte van 
1.850.000 euro in 2013 en 1.880.000 euro in 2015 tot en met 2018?

 

28


